
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 25. juli 2016 stillet følgende spørgs-

mål nr. 760 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 760:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvordan det kommende Medicinråd vil behandle 

valget af standardbehandling for atrieflimren, herunder om der vil blive taget hensyn 

til de samlede økonomiske konsekvenser af blodfortyndende behandling med hen-

holdsvis VKA (Warfarin) og NOAK ved eksempelvis at indregne medicinprisen, om-

kostninger til opfølgning, monitorering og blodprøver hos egen læge eller sygehus, 

omkostninger ved blodpropper i hjernen og omkostninger ved blødninger som følge 

af de forskelle risikoprofiler af lægemidlerne.” 

 

Svar: 

Jeg vil til brug for min besvarelse af spørgsmålet indhente bidrag fra Danske Regioner 

og forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt primo september. 
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